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 למניעת השימוש בסמים ואלכוהולהוועדה ישיבת סיכום 
  2020לשנת  1ישיבה מספר 

 
 01/01/2020מועד : 

 
 משתתפים :
 יו"ר הועדה -סגן ומ"מ ראש העיר  –ניר קריסטל 

 עירהמועצת  חבר –ארז ברט 
 עירהמועצת חברת  –סגןאיילת 

  מזכירת הועדה.-חברתייםאגף לשירותים המנהלת  –זיווה גבאי מלכה 
 הממונה העירוני לטיפול בתחום הסמים והאלכוהול –אמיר עייש 
 מנהלת מחלקת החינוך העל יסודי  –דפנה עשת 

 מנהלת מחלקת נוער וצעירים –סיגל מצר תלמי 
 מנהל תיכון אוסטרובסקי –שי שטרן 

 ראש צוות נוער וצעירים באגף לשירותים חברתיים  -ג'וליה האנטר 
 המחלקה לנוער וצעירים –מנהל יחידת אירועים והכנה לצה"ל  - ל נדלרמיכ

 תושבת העיר ומדריכת הורים במרכז להורות ומשפחה – בילו אורלי
 תושבת העיר ומדריכת הורים במרכז להורות ומשפחה  –יונית ספיר 

 נציג ציבור תושב העיר  –יעקב נוי 
 עירוניתההורים הבסיירת מנהלת ההדרכה  –רומנקביץ שרה 

 נציגת ציבור  – ברון  סמדר
 נציג ציבור  – מוטי צוילינג

 הנהגת ההוריםמשותפת, יו"ר  –יינדורף שאודליה 
 הנהגת ההורים משותף, יו"ר  –גולן בן צבי 

 
 

 : הנושאים שהוצגו בפגישת הוועדה .א

 ., מר אמיר עיישהוצגה תכנית העבודה הרשותית ע"י מנהל התוכנית .1

 במהלך השנה.ומועדים בחתך ציוני אירועים מתוכננים בתחום, התייחסות לקמפיינים עירוניים  .2

מדידה והערכה של התופעה בחתך אוכלוסיות: מורים, הורים, תלמידים, וועדי התקיימה שיחה בנושא  .3

 . הורים

 יש לראות מה עושים בכל נושא תחום האחריות של ההורים במיגור וצמצום התופעה. .4

 

 המשתתפים בדיון :  מדברי .ב

 סמדר:  .1

סמדר ציינה כי ההתמכרויות מתחילות כבר מגילאי החטיבה ואילו בבתי הספר היסודיים  1.1

קיימת תופעת אלימות, ולכן יש לתת התייחסות לנושא החל מגיל הגן ועד לגילאי החטיבה 

 והתיכון.

 יש לגייס רכז לסיירת ההורים על מנת לתת מענה טוב ורחב יותר. 1.2

או   "הורות בסלון"סם עשה לבין הפעילות של    -ל בין הפעילות שארגון אל  דיש לעמוד על ההב  1.3

 כל פרויקט אחר.

וזאת על מנת לתת   "הורות בסלון"סמדר ציינה כי כדאי לשלב את סיירת ההורים בפעילות של   1.4

 תמונת מצב טובה יותר מהשטח.
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 יעקב נוי: .2

לכלל האוכלוסיות ובמגוון הנושאים  העירונית יעקב מציע לצרף להרצאות המתקיימות במכללה

 גם תכנים שקשורים למניעת אלימות סמים ואלכוהול. 

 :צוילינג מוטי .3

מוטי ציין כי יש ליצור רציפות והמשכיות בתכנים המועברים בחטיבות ובתיכונים וזאת על מנת 

 להיות טובים ויעילים יותר ולהימנע מהעברת תכנים פעמיים.

 :גבאי זיווה .4

וה טוענת כי אין התייחסות כלל אל המבוגרים, ולכן יש לנסות אפשרות של מתן מענה זיו 

 למבוגרים גם דרך שומרי הסף )בלניות, ספרים וכדו'(.

 שי שטרן: .5

מנהל בית הספר טוען כי דיבור עם הנוער ומתן אוזן קשבת לצרכים שלהם עושה את העבודה  5.1

 והם מרגישים טוב יותר.

 ההורים לא מדברים עם הילדים שלהם על הנושא.מורגש שבבית הספר ציין כי מ שי 5.2

 ארז ברט: .6

נדרש להוסיף גם יעד כדוגמת הפחתת, העלאת, שיפור וכד', מעבר  הבמצגת תכנית העבוד 6.1

 לתיאור דרכי ההתמודדות ודרכי הפעולה. 

ארז טוען כי בכל נושא מדריכי המוגנות יש לאגם משאבים. כמו כן יש לבצע שיתוף פעולה   6.2

 ולהעביר את התכנים גם בתוך תנועות הנוער.

 דפנה: .7

 ה כלל בנושא של שימוש עצמי קל ולכן הוא מורכב יותר. דפנה מציינת כי הנושא מתנהל ללא אכיפ

 שרה: .8

שרה מציינת כי סטודנטים ברעננה שמקבלים מלגות מעיריית רעננה ניתן לגייס אותם לכל נושא 

 מיגור תופעת הסמים והאלכוהול בעיר כדוגמת פרויקט "פרח".

 תלמי :  –סיגל מצר  .9

 "הורות בסלון" גם במועדון המרתף.פרויקט להכניס את הלבחון  מבקשת      

 

 שיינדורף : -אודליה כהן .10

 מציעה לקיים פאנל פתוח של שאלות ותשובות של הורים בנושא התופעה. בדרך זו נגביר את    

 , אלא עלמסוימתהמודעות לכך שלא מדובר בתופעה העוברת רק על קבוצה אחת בחברה / קהילה     

 כלל הציבור וניתן יהיה לייצר שיח רחב יותר ותחושה בין הציבור שמדובר בבעיה של כולנו.    
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 : יו"ר הוועדה , ניר קריסטלו סיכום סגן ומ"מ ראש העיר .ג

על כי אימץ את המלצת הצוות המקצועי העירוני וועדת  מברך את ראש העיריה, חיים ברוידא,  .1

הסמים והאלכוהול להיכנס לתכנית הלאומית בשיתוף המשרד לבט"פ. באמצעות התכנית יתווספו 

₪ מהמשרד לבט"פ בנוסף להקצאת סכום זהה על ידי העיריה. במיוחד בעת הזו, בה  864,000לנו 

 חשובה ומשמעותית שבעתיים. עם אילוצי תקציב, החלטה זו הינה אנו מתמודדים

מדובר בעליית מדרגה משמעותית בהתייחסות העירונית לטיפול בנושא הסמים, האלכוהול 

 והאלימות ברעננה.

מודה מאד לאמיר עייש, על הכנת תכנית עבודה מקיפה בזמן מאד קצר. תכנית זו מביאה לידי  .2

 מעלות להיבטי התופעה ברעננה.  360ביטוי התייחסות של 

מאליו שתכנית זו הינה תחילת הדרך שלנו במאבק בתופעה ולכן אין ספק כפי שגם עלה בדיון, מובן   .3

כי בשנה הראשונה לא נגיע לאוכלוסיות כדוגמת המבוגרים ועוד. ראשית, התכנית הלאומית נותנת 

דגש על בני הנוער ומביטה על כל מעגלי החיים שלהם בהקשר העירוני, ומעבר לכך, אני בטוח שתוך 

הדורשים התייחסות. כך עשינו בשעתו כשהתחלנו  נושאיםי תנועה, נגלה עוד המון מרכיבים וכד

בסיירת ההורים טיפול באלכוהול....משם עברנו גם לעיסוק במכירת אלכוהול לקטינים, ומשם גם 

גילינו אוכלוסיות של צעירים בצבא ואחרי צבא המבלים באזור התעשיה וגם לשם נדרשנו, ומשם 

 למעגלי שיח עם הורים ואף לטיפול בתופעת האופניים החשמליים. התרחבנו 

כל אלה ורבים אחרים, יתגלו לנו ויצופו במהלך העבודה השוטף וככל שהזמן חולף, גם התופעות 

נה בדיוק כפי שבשנתיים האחרונות נושא הסמים תופס מקום והחברתיות ילבשו צורה חדשה וש

 בקרב הנוער ומכאן הצורך שלנו לפעול ביתר שאת. מהותי 

לבחון את כל המשמעויות התפעוליות  ,מבקש מכל חברי הוועדה, לאחר שהתוודעתם אל התכנית .4

 .  מידע רלוונטיכמובן ונוסף לדעתכם מבחינתכם ולהעביר לאמיר כל צורך 

הח"מ יחד עם אמיר נקיים פגישות ייעודיות עם כל אחת ואחד מהגורמים כדי לוודא את השתלבות  .5

והעברת האחריות הביצועית לכל גורם על חלקיו. אמיר כמובן יעמוד לרשות  בפרויקטהמיטבית 

 ובהובלת המהלכים בתוך העיר. בהנחיהכל הצוות 

 

 ה להצלחת המטרה המשותפת לכולנו.מודה לכולכם על הדיון הענייני ועל מעורבותכם הכנ

 ,ברכהב

 

 

 ניר קריסטל                                                                                                                              
              סגן ומ"מ ראש העיר         

                                                                                                  וביטחון. תחבורהמונה על חזות העיר, מ         
  : לוח תפוצה
 משתתפים
  העתקים:

 מר חיים ברוידא, ראש עיריית רעננה 
 הנר אריאל הילדסהיימר, מנכ"ל  עיריית רענמ
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